第八届『方正奖』字体设计大赛

The Eighth Founder Type Design Competition
【关于『方正奖』字体设计大赛】
Information on the Founder Type Design Competition
『方正奖』字体设计大赛自2001年6月举办以来，至今已成功举办了七届。每届大赛的成功举办都得益于设计业界专家、字体设计师以及众多字体、书法爱好者对文字艺术的热爱与追求。经过10余年的积累，『方正奖』已经成为中文字体设计领域备受关注的设计赛事。

The Founder Type Design Competition has been held seven occasions successfully since June in 2001. Each occasion made by experts in design field, type designers, and amateurs on type design and calligraphy. Through 10-year accumulated efforts, Founder Type Design Competition gained high acclaim in Chinese type design.
互联网的迅猛发展，深刻影响设计技术和传播媒介的变革,急速带动中西文化的碰撞和交融，字体设计迎来了全新的时代。第八届『方正奖』字体设计大赛正式启动，我们诚挚邀请世界各地的字体设计师及字体爱好者们参加，为这个时代的字体创新和繁荣共襄盛举。

Type design in China embraces a new age, as rapid development of internet promotes the transformation of design technology and communication media, which brings collisions and blend between Chinese and western cultures. Now, as the Eighth Founder Type Design Competition have been started, it is open to any individual, group or nationality.
【大赛主旨】
Purposes of the Competition
1. 弘扬中华民族古老的汉字文化
Carry forward Chinese traditional character culture; 
2. 促进字体设计创新
Promote type design innovation;
3. 发现优秀字体设计人才
Find excellent talents in type design;
4. 推动字体设计行业发展
Promote development of font design field.

【参赛资格】
Entry Guideline
1.任何设计机构、团体和个人均可报名参加
The competition is open to any individual, group or nationality.
2.参赛者必须是作品的创作者或创作指导者
Participants must be originators or instructors of entries.
3.不接收往届『方正奖』参赛作品、其它赛事获奖作品及公开发表过的作品
The entries that have been awarded prizes and/or received distinctions in any other competitions are not eligible for entry. Any work previously published or released typefaces are not eligible for entry. 
【竞赛内容】
Design Format
1. 排版字体设计（The Eighth Founder Type Design Competition - Chinese Typeface for Title and Text）
字体阐释：
Requirements:

适合用于书、报、刊、屏幕等媒介阅读使用的标题、正文字体。

Typeface should be suitable for title and text of books, newspaper, magazines and screens
参赛用字：
Typeface Examples:

察身而不敢诬奉法令容私尽心力矜遭患难避死见贤居其上受禄过量以无能尊显之位自行若此可谓方正士矣美丽字体魅生活。

察身而不敢诬奉法令容私尽心力矜遭患难避死见贤居其上受禄过量以无能尊显之位自行若此可谓方正士矣美丽字体魅生活。

（53个中文汉字加2个标点符号，共55个字符）

(Total 55 characters with 53 characters and 2 punctuation marks)

排版展示文本：
Examples of Text:

察身而不敢诬，奉法令不容私，尽心力不敢矜，遭患难不避死，见贤不居其上，受禄不过其量，不以无能居尊显之位。自行若此，可谓方正之士矣。

美丽字体，魅力生活。
察身而不敢诬，奉法令不容私，尽心力不敢矜，遭患难不避死，见贤不居其上，受禄不过其量，不以无能居尊显之位。自行若此，可谓方正之士矣。

美丽字体，魅力生活。

2. 创意字体设计（The Eighth Founder Type Design Competition - Chinese Pattern Typeface）
字体阐释：
Requirements:
适合用于标题、广告设计、产品包装等的创意新颖的原创字体，不限风格，包括书法类作品。

Type should be suitable for titles, ads and product package design, calligraphy works included, without restriction on styles. 
参赛用字：
Typeface Examples:
为书之体须入其形若坐行飞动往来卧起愁喜虫食木叶利剑长戈强弓硬矢水火云雾日月纵横有可象者得谓矣美丽字魅力生活。

为书之体须入其形若坐行飞动往来卧起愁喜虫食木叶利剑长戈强弓硬矢水火云雾日月纵横有可象者得谓矣美丽字魅力生活。

（53个中文汉字加2个标点符号，共55个字符）

(Total 55 characters with 53 characters and 2 punctuation marks)

排版展示文本： 

Examples of Text:

为书之体，须入其形，若坐若行，若飞若动，若往若来，若卧若起，若愁若喜，若虫食木叶，若利剑长戈，若强弓硬矢，若水火，若云雾，若日月，纵横有可象者，得谓之书矣。

美丽字体，魅力生活。

为书之体，须入其形，若坐若行，若飞若动，若往若来，若卧若起，若愁若喜，若虫食木叶，若利剑长戈，若强弓硬矢，若水火，若云雾，若日月，纵横有可象者，得谓之书矣。

美丽字体，魅力生活。

3. 英文字体设计（The Eighth Founder Type Design Competition - Latin Typeface）
参赛用字：
Entries Sample:
ABCDEFGHIJKLMNOPQRSTUVWXYZ 

abcdefghijklmnopqrstuvwxyz

1234567890*&$%@#!?.,:;"-'/
ABCDEFGHIJKLMNOPQRSTUVWXYZ 

abcdefghijklmnopqrstuvwxyz

1234567890*&$%@#!?.,:;"-'/

排版展示文本：
Examples of Text:

The Eighth Founder Type Design Competition 2015

Rather than declining in the presence of the ever-improving computer technology, Chinese characters have become full of new vitality.
It is found that various new pictographs appear on our computers. When people read such new pictographs on the Internet, they will inevitably believe that: Chinese characters have indeed become the new star of the computer era at present.
LATIN,CHINESE CHARACTERS
【参赛规则】
Rules of the Competition
1.所有参赛作品必须是2014年2月之后创作的原创作品, 在现有书体或计算机字库基础上做变形、阴影等效果处理的作品将不被接受。
All works, created after February 2014 may be submitted to the competition. Works that have been transformed or shadowed on existing fonts or computer fonts will not be accepted.
2.作品为纯黑白稿件，不接受灰度或彩色稿件。
Works shall be black-and –white images. Grey and color images will not be accepted.
3.为保证评审的公正，参赛作品上不可以出现参赛内容以外的任何文字和标记。
 To ensure impartial review, entries shall not have any word or mark besides contents.
4.“排版字体”、“创意字体”请设计符合简体笔画规范的中文参赛用字，不接受繁体字。

 Please design Chinese characters with simplified strokes for “typesetting type” and “creative type”. Traditional Chinese characters are not accepted.

5.“排版字体设计”、“创意字体设计”的参赛用字须在 50MM X 50MM的正方形方框内书写或输出，不得出框，每页12字 X 5页，另外，还需要用参赛用字做1页的横排竖排排版展示，具体可参照《参赛模板-排版字体设计》、《参赛模板-创意字体设计》。
 Entry words such as “Typesetting Type Design” and “Creative Type Design” should be written or output in the square box (50mmX 50MM) with total five pages for each 12 characters. Participants should display one page of entry words with horizontal and vertical typesetting. Detailed information can refer to Entry Template-Typesetting Type Design and Entry Template-Creative Type Design.
6.“英文字体设计”的参赛用字需在线框内书写或输出，不得出框，另外，还需要用参赛用字对指定的文本做不同字号的排版展示，具体可参照《参赛模板-英文字体设计》。
 Entry words of “Latin Type Design” should be written or output in the box. In addition, entry words should display typesetting with different font sizes for designated texts. Detailed information can refer to Entry Template-Latin Type Design.
7.《参赛模板》可在大赛官网（www.foundertype.com/ztds/8th/）的“模板下载”页面下载。
 Entry Template can be downloaded in the page of “template download” in the official website （www.foundertype.com/ztds/8th/）.

【参赛作品电子文件要求】
Requirements of digital Files of Entries

1.尺寸：A4(210mm X 297mm)
 Size: A4 (210mm X 297mm)
2.质量：300dpi
 Quality: 300dpi

3.存储要求：每份作品存成1个PDF，并将作品第1页存成jpg格式，作为作品缩略图；
PDF文件量≦10M，jpg图片文件量≦1M
 Storage requirements: Every entry is stored with one PDF and save the first page with jpg format as thumbnail of the entry. The PDF volume≦10M, picture volume≦1M
4.命名规则：参赛类型（排版/创意/英文）+作者姓名+作品名称，例如，汪文+排版+趣宋
 Naming rule: entry type (typesetting/creation/Latin) + author’s name + name of the entry. For example: Wangwen + typesetting+ An Interesting Type in Song Dynasty (Qusong)
5.关于手绘：如果是手绘稿（不是在电脑软件里直接创作的），需要将作品进行扫描，然后按上述要求存成电子版。
 Entries by hand: if the entry is made by hand rather than created directly on the computer, the entry should be scanned then stored into electronic copy.

6. 下载到的《参赛模板》中，排版/创意/英文3个类别均有“上传文件示例”供参考。

 Entry Template can be downloaded and three types of typesetting/creation/Latin have “file upload example” for your reference.

【作品提交流程及要求】

How to Enter
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1.在『方正奖』字体设计大赛官方网站（www.foundertype.com/ztds/8th/）注册并登录；
Register and log in the official website of the Founder Type Design Competition （www.foundertype.com/ztds/8th/）.
2.登录后，点击“作品上传”。按要求填写姓名、电话、邮箱、通讯地址等信息；
 After login, click “entry upload” and fill in name, phone, e-mail and address according to requirements.
3.选择“参赛类型”（排版/创意/英文），并认真填写作品名称、指导老师（选填）、作品简介；
 Choose “entry type” (typesetting/creation/Latin) and fill in entry name, instructors (optional) and introduction.

4.按提示上传jpg格式的作品缩略图，以及pdf格式的作品文件；
 Upload thumbnail with jpg format and the entry with pdf format, following tips.
5.选择“是否参加【最佳人气奖】评比”；
Choose “Award of Viewers’ Choice ”;
6.所有信息项确认无误后，点“提交”。
 After all information is verified, click “submit”.
7.关于“是否参加【最佳人气奖】评比”选项：选择“是”，征集截止后，参赛作品会在大赛官网展示并接受网友票选；选择“否”，则不接受网友票选。
 Information on “Award of Viewers’ Choice”: choose “Yes”, entries will be displayed on the website and voted by netizens; choose “No”, entries will not be voted by netizens.
8.为了方便大赛主办方与您取得联系，并保证提交的参赛作品能顺利通过审核，请务必认真填写各个必填项,并按要求上传所需的文件。

 Please fill in all required field and upload all necessary files according to requirements in order that organizers can contact you and ensure entries submitted can go through review.

【奖项及奖励】
Founder Awards

【一】中英文类别奖
Chinese characters Category 

1、排版字体设计

 Typesetting Type Design 
一等奖：1名，奖励：人民币30000元及获奖证书

The first prize: one winner, award: RMB 30000 and award certificate

二等奖：2名，奖励：人民币15000元及获奖证书

The second prize: two winners, award: RMB 15000 and award certificate

三等奖：3名，奖励：人民币8000元及获奖证书

The third prize: three winners, award: RMB 8000 and award certificate

优秀奖：10名，奖励：人民币1000元及获奖证书

Awards of Excellence: 10 winners, award: RMB 1000 and award certificate

2、创意字体设计

 Creative Type Design
一等奖：1名，奖励：人民币20000元及获奖证书

The first prize: one winner, award: RMB 20000 and award certificate
二等奖：2名，奖励：人民币10000元及获奖证书

The second prize: two winners, award: RMB 10000 and award certificate
三等奖：3名，奖励：人民币5000元及获奖证书

The second prize: two winners, award: RMB 5000 and award certificate
优秀奖：10名，奖励：人民币1000元及获奖证书

Awards of Excellence: 10 winners, award: RMB 1000 and award certificate

3、英文字体设计

Latin Category 

一等奖：1名，奖励：人民币20000元及获奖证书

The first prize: one winner, award: RMB 20000 and award certificate
二等奖：2名，奖励：人民币10000元及获奖证书

The second prize: two winners, award: RMB 10000 and award certificate
三等奖：3名，奖励：人民币5000元及获奖证书

The second prize: two winners, award: RMB 5000 and award certificate
优秀奖：10名，奖励：人民币1000元及获奖证书

Awards of Excellence: 10 winners, award: RMB 1000 and award certificate

【二】最佳人气奖

Peopleʼs Choice
由网友票选出每个类别的前5名，奖励：人民币1000元及获奖证书

Top five winners chosen by netizens by voting   
Award: RMB 1000 and award certificate
【三】评审委员奖

Judgesʼ Choice
每位评委评出1名，奖励：人民币2000元及获奖证书

Each jury chooses one winner   Award: RMB 1000 and award certificate

【四】优秀指导老师奖

Outstanding Teacher Award

5名，奖励：获奖证书
Five winners 
Award: award certificate
【作品提交截止日期】

[Deadline for Submitting Entries]

截止到2016年2月23日（正月十六）。
在截止日期后上传参赛作品，将不再被接受。
The deadline for submitting the entries is 23 February 2016 (Calendar in China).
Entries will not be accepted after the deadline.
【权利归属】

Rights reserved

· 参赛作品的著作权归参赛者所有，北京北大方正电子有限公司（以下简称方正电子）有权对所有参赛作品进行收藏、展览、展示、出版参赛作品集并在相关媒体上进行宣传报道。
Copyright is reserved by participants. Beijing Founder Electronics Co., Ltd. (hereinafter to as Founder Electronics) is entitled to collect, display and publish all entries as well as publicize them on media.

· 关于获奖作品的商品化，方正电子有权优先与获奖作品的作者达成商业化使用协议。在没有方正电子的书面许可之前，获奖者不得与方正电子以外的第三方就获奖作品的商品化及使用许可问题进行交涉或签订任何协议等。
· As for the commercialization of winning entries, Founder Electronics shall have the right to reach agreements for commercial purposes with authors of entries. Without written permission of Founder Electronics, winners shall not negotiate or reach any agreement on commercialization and usage of entries with any third party except Founder Electronics. 
· 参赛者应保证主办方不会因使用参赛作品而产生任何知识产权纠纷。如参赛作品发生知识产权纠纷，由参赛者自行承担后果，大赛组委将取消其参赛资格。
· Participants should ensure organizers will not be involved in any Intellectual Property disputes for using these winning entries. If entries are involved in Intellectual Property disputes, participants shall bear corresponding results and the Organizing Committee will cancel the competence. 

【争议及未尽事宜】 
Disputes and Matters not Covered
对本次大赛及本次活动产生的任何疑义，主办方保留最终解释权。与本次活动有关的任何未尽事宜，均由主办单位进一步制定规则、进行解释，并随时公布于方正字库官方网站、『方正奖』字体设计大赛官方网站、方正字库官方微博、方正字库官方微信：
Organizers reserve the right for final explanation of any dispute arising from this competition and this activity. Any matter not covered in regard to this competition shall be formulated and explained by organizers who can announce it on official website of Founder type, Founder Type Design Competition, Official micro blog of Founder type and official We chat of Founder type at any time
· 方正字库官方网站：www.foundertype.com 
· 『方正奖』字体设计大赛官方网站：www.foundertype.com/ztds/8th/
· 方正字库官方微博：weibo.com/fangzhengziku
· 方正字库官方微信：微信公众号搜索“方正字库”
· Official website of Founder type: www.foundertype.com
· Official website of Founder Type Design Competition: www.foundertype.com/ztds/8th/
· Official micro blog of Founder type: weibo.com/fangzhengziku
●Official We chat of Founder type: search public account “Founder Type”
【主办单位】

Organizers
主办单位：中国文字字体设计与研究中心、国家大剧院、北京北大方正电子有限公司
Organizers: Chinese Font Design and Research Center, National Center for the Performing Arts, Beijing Founder Electronics Co., Ltd.

承办单位：中央美术学院、北京北大方正电子有限公司

Undertakers: China Central Academy of Fine Arts, Beijing Founder Electronics Co., Ltd.
协办单位：

院校支持：中央美术学院、南京艺术学院、清华大学美术学院、湖南师大美术学院、广州美术学院
Universities and colleges support: China Central Academy of Fine Arts; Academy of Arts & Design, Tsinghua University; School of Art Hunan Normal University; Guangzhou Academy of Fine Arts.
媒体支持：BranD、UI中国、站酷、豆瓣、Design360°、古田路9号、艺术与设计、良仓、设计青年、Arting365中国艺术设计联盟、秀设计、顶尖设计、创意在线、视觉同盟、设计之家、中国设计之窗
Media support: BranD, UI China, ZCOOL, douban, Design360°, www.gtn9.com, Art and Design, www.Liangcang.com, www.design521.com, Arting365, Fans Maker, www.bobd.cn, www.52design.com, www.VisionUnion.com, www.SJ33.CN, and Design China. (www.333cn.com).
官方讨论平台：知乎
Official discussion forum: Zhihu
【联系方式】
Contact Information

· 北京北大方正电子有限公司
· Beijing Founder Electronics Co., Ltd.
· 北京海淀区上地五街9号方正大厦   邮编：100085
· Fangzheng Building, No.9, Shangdi fifth Street, Haidian District, Beijing 
· Postal code: 100085

· 联系人： 李勤
· Contact: LI Qin

· 联系电话：010-82531886
· Tel.: 010-82531886

· E-mail：li-qin@founder.com
· E-mail：li-qin@founder.com
· 网址：www.foundertype.com
· Website: www.foundertype.com
【欲了解更多信息】

Additional Information

· 登录到：
· Please log in: 

『方正奖』字体设计大赛官方网站：www.foundertype.com/ztds/8th/
方正字库新浪官方微博：weibo.com/fangzhengziku
Official website of the Founder Type Design Competition: www.foundertype.com/ztds/8th/

Founder type micro blog: weibo.com/fangzhengziku

· 关注“方正字库”微信公众号，并发送“字体大赛”
· Focus on the We chat public account “Founder type” and send “type competition”
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